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 Besluitenlijst van de digitale vergadering van
de raadscommissie van de gemeente Dalfsen,

d.d. 7 juni 2021

Aanwezig:
Voorzitter mw. J. Schiphorst-Kijk in de Vegte
Griffier J. Leegwater
Raadsleden
Gemeentebelangen J.G. Ellenbroek, G.M.M. Jutten, mw. I.G.J. Haarman, mw. H.G. Kappert, 

H.A.J. Kleine Koerkamp, J.W. van Lenthe, H.W. Pessink, J.G.J. Ramaker, 
mw. J.B. Upper

CDA R.H. Kouwen, W. Massier, mw. A.J. Ramerman, E. Ruitenberg
ChristenUnie D.J. van Gelder, mw. H. Lassche-Visscher, L.M. Nijkamp
PvdA L. Broere, mw. J.M.A. Eilert-Herbrink
VVD G.J. Veldhuis
D66 B.H.M. Schrijver

Tevens aanwezig:
Burgemeester mw. E. van Lente, wethouders R.W.J. van Leeuwen, A. Schuurman en J.W. Uitslag, 
gemeentesecretaris mw. S.A.D.C. van Geffen, ambtelijke ondersteuning: mw. M. Meijer-Uitenbroek, 
D. Roemers (agendapunt 5), mw. J. van de Hoek (agendapunt 7)

1. Opening
De voorzitter opent de digitale vergadering om 19:30 uur en heet iedereen van harte welkom. De 
aanwezigheid van de raadscommissieleden, wethouders en ambtelijke ondersteuning wordt 
hoorbaar en zichtbaar vastgesteld. 

2. Spreekrecht burgers
Dhr. M. Hagoort spreekt, namens de Belangenvereniging Nieuwleusen Buitengebied West over het 
agendapunt ‘Uitgangspunten en uitsluitgebieden grootschalige opwek duurzame energie’. Hij ziet 
graag dat de gemeente insteekt op ontwikkeling van een integraal gebiedsplan dat in co-creatie met 
inwoners en grondeigenaren tot stand komt. Daarbij moet verder gekeken worden dan 2030 en 
moet ervoor gezorgd worden dat projectontwikkelaars pas toegang krijgen als er een goed plan ligt.

3. Vaststelling agenda
Conform.

4. Opheffen algemene voorziening hulp bij het huishouden
Voorstel:
1. Opheffen van de algemene voorziening Hulp bij het Huishouden per 1-1-2022 voor nieuwe 

cliënten en per 1-1-2023 voor alle cliënten;
2. De gewijzigde beleidsuitgangspunten Hulp bij het Huishouden vast te stellen.

Advies van de commissie
Gemeentebelangen ziet dat de toename van het aantal cliënten en invoering van het abonnements-
tarief ervoor zorgt dat deze maatregel genomen moet worden. De werkgroep Wmo van de 
participatieraad kan het voorstel steunen, dit is ook een belangrijk argument. De fractie kan 
instemmen, maar roept op in gesprek te gaan met bezwaarmakers en aandacht te houden voor 
overbelasting van mantelzorgers. 

Invoering van het abonnementstarief was nodig om stapeling te voorkomen, maar het verlagen van 
het tarief heeft een aanzuigende werking en zorgt voor hoge kosten en druk op de zorg. De CDA 
fractie kan zich daarom vinden in dit voorstel, om de juiste zorg te kunnen leveren aan mensen die 
het het hardst nodig hebben. Krapte op de arbeidsmarkt blijft een zorgpunt net als extra kosten voor 
dossieronderzoek. De fractie vraagt wel aandacht voor de menselijke maat, ieder heeft recht op een 
schoon en leefbaar huis.

(vervolg op volgende bladzijde)

4. Opheffen algemene voorziening hulp bij het huishouden (vervolg)
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De ChristenUnie vond invoering van het abonnementstarief een noodzakelijke stap, maar ziet ook 
ongewenste neveneffecten optreden. De fractie zou het liefst een inkomensgrens zien, maar nu dit 
niet mogelijk is en het betaalbaar houden van hulp nodig is kan het voorstel gesteund worden. De 
fractie vraagt aandacht voor een goede uitleg waarvoor de tijd genomen wordt, het in beeld houden 
van de mantelzorgers en creatieve ideëen om iets te doen aan de krapte op de arbeidsmarkt. 

Het is de PvdA een doorn in het oog dat ook hogere inkomensgroepen gebruik maken van het lage 
tarief. De fractie constateert dat we daarom teruggaan naar een maatwerkregeling, maar met 
strengere regels. De verwachting is dat lagere inkomens nu minder mogelijkheden krijgen, 
mantelzorgers zwaarder belast worden en er hogere uitvoeringskosten nodig zijn. De fractie roept 
het college op om creatief en met lef naar andere alternatieven te kijken waarbij grenzen worden 
opgezocht. Uitgangspunt moet zijn dat wie het zelf kan betalen dat ook doet. De fractie kan nog niet 
instemmen met het voorliggende voorstel. 

De VVD ziet de kosten van het sociaal domein, waaronder huishoudelijke hulp, sterk stijgen. Met 
het oog op nieuwe bezuinigingen zijn maatregelen nodig. Het gebruik is de afgelopen jaren enorm 
toegenomen, onder meer door mensen die het wel zelf kunnen betalen. De fractie vindt dat de 
sterkste schouders de zwaarste lasten moeten dragen. Het voorstel van het college kan gesteund 
worden. De algemene voorziening is lastig toetsbaar en kan makkelijk worden overgeheveld naar 
meer maatwerk met betere controles en scherpe toetsing op toetsing. Een eigen bijdrage naar 
vermogen zou gewenst zijn.

D66 vindt het een goede zaak om in te zetten op zelfredzaamheid en als gemeente meer zicht te 
krijgen op de toegenomen vraag naar hulp bij het huishouden. Aandacht voor preventie en 
signaalfunctie is wel wenselijk om te voorkomen dat mensen tussen wal en schip vallen. De fractie 
is het eens met het college om niet te wachten op aanpassingen door Den Haag en kan daarom 
instemmen met het voorstel, mits altijd naar signalen gekeken wordt. 

De voorzitter concludeert dat het voorstel als akkoordstuk op de agenda van de raad van 21 juni 
2021 kan worden geplaatst.

5. Voorkeursrecht gronden Dalfsen Noord
Voorstel:
1. Kennis te nemen van het collegebesluit d.d. 30 maart 2021, inhoudende een besluit tot 

voorlopige aanwijzing van voorkeursrechten op grond van de Wet voorkeursrecht gemeenten 
(Wvg);

2. Op basis van artikel 2 juncto 5 Wvg de 41 percelen, gelegen ten noorden van de kern Dalfsen, zoals 
vermeld op de bij dit besluit behorende en daarvan deel uit makende en als zodanig gewaarmerkte 
kadastrale kaart en perceellijst, met daarop vermeld de kadastrale aanduiding van de aan te wijzen 
percelen, de grootte daarvan alsmede de namen van de eigenaren en de beperkt gerechtigden, één en 
ander volgens de openbare registers van het Kadaster naar de stand van 21 juni 2021, aan te wijzen als 
gronden waarop de artikelen 10 tot en met 15, 24 en 26 van de Wvg van toepassing zijn, met de 
aantekening dat deze percelen niet eerder als zodanig zijn aangewezen. 
De hiervoor bedoelde percelen zijn thans in gebruik conform de vigerende overwegend agrarische 
bestemming met wonen en bedrijven. De (niet-agrarische) toegedachte bestemming is wonen met daarbij 
behorende functies zoals water, wegen, groen en mogelijk maatschappelijk en wijkt hiermee af van het 
huidige gebruik. Deze bestemmingen zullen eerst nader worden uitgewerkt in een structuurvisie dan wel 
omgevingsvisie en vervolgens in een bestemmingsplan dan wel omgevingsplan. 
Deze aanwijzing vervalt van rechtswege drie jaar na datum van dit raadsbesluit, tenzij voor dat tijdstip een 
structuurvisie, bestemmingsplan of inpassingsplan (onder de Omgevingswet: omgevingsvisie, 
omgevingsplan of programma) is vastgesteld. 

3. Dit besluit te nemen ter bestendiging van de rechtsgevolgen van het besluit d.d. 30 maart 2021, 
van het college, welk besluit van rechtswege vervalt, zodra dit raadsbesluit in werking treedt.

4. Voor de gronden die met dit besluit zijn aangewezen binnen drie jaar een structuurvisie dan wel 
omgevingsvisie en vervolgens een bestemmingsplan dan wel omgevingsplan vast te stellen 
waarmee de ontwikkeling van het gebied nader vormgegeven wordt.

5. Burgemeester en wethouders op te dragen dit besluit op de in de Wvg voorgeschreven wijze 
bekend te maken. 

(vervolg op volgende bladzijde)
5. Voorkeursrecht gronden Dalfsen Noord (vervolg)
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Alle fracties kunnen met het voorstel instemmen. D66 ziet meer potentie in Noord. VVD,  
ChristenUnie en PvdA hadden twijfels over de voorkeursrichting voor West en zijn blij dat er nu een 
betere afweging door de raad gemaakt kan worden. Het CDA is verrast, maar vindt het prettig 
Noord in de keuze voor uitbreiding te betrekken. Gemeentebelangen vindt de keuze logisch, 
hiermee houden we regie in eigen hand. 

De ChristenUnie geeft als suggestie mee om communicatie toegankelijk te houden en de brief te 
vereenvoudigen, het CDA vraagt om de onzekerheid voor eigenaren zo kort als mogelijk te houden.

De voorzitter concludeert dat het voorstel als akkoordstuk op de agenda van de raad van 21 juni 
2021 kan worden geplaatst.

6. Uitgangspunten en uitsluitgebieden grootschalige opwek duurzame energie 
Voorstel:
1. De concept uitgangspunten en uitsluitgebieden voor grootschalige opwek duurzame energie 

vast te stellen.
2. Het college opdracht te geven voor een integraal onderzoek in 2021 naar het meest geschikte 

zoekgebied voor grootschalige opwek duurzame energie inclusief een participatieplan.

Advies van de commissie
Wethouder Schuurman zegt toe dat de studie door externe bureaus geen bureaustudie wordt. Hij 
komt schriftelijk terug op de ontwikkeling van ledenaantallen bij de duurzame dorpen en op de 
manier waarop bewoners van niet-uitsluitgebieden worden betrokken bij de invulling en de keuze 
voor een zoekgebied. 

De VVD herkent veel van de genoemde uitgangspunten en waardeert de opzet. Het goed opzetten 
van participatie kan draagvlak creëren. Omwonenden moeten niet alleen met lasten komen te 
zitten, dus er moet ook gekeken worden naar mogelijkheden voor lokaal eigendom. De fractie 
constateert dat de kern Dalfsen geen uitsluitgebied is, zodat mogelijkheden aanwezig zijn voor zon 
op dak. Het is goed om oog te houden voor technologische ontwikkelingen. Mogelijk zijn er in de 
toekomst gebieden geschikt die dat nu nog niet zijn. De fractie kan akkoord gaan. 

De PvdA ziet voorliggend voorstel als een stap naar heldere kaders voor duurzame 
energieopwekking. Procesparticipatie door individuele inwoners komt niet meer aan de orde, het is 
nu aan de raad om dit jaar keuzes te maken over definitieve locaties. De fractie vraagt aandacht 
voor de invulling ervan, mede in relatie tot het energiebedrijf. Kaders geven richting, maar inspraak 
is noodzakelijk. Daarbij moeten we streven naar 100% lokaal eigendom. Hierover overweegt de 
fractie een amendement. Daarnaast adviseert de fractie om het woord ‘partij’ op blz. 8 te vervangen 
door ‘collectief’. De fractie houdt het oordeel in beraad, maar is positief gestemd. 

De ChristenUnie vindt het idee achter uitsluitgebieden prima, maar vraagt om een heldere definitie 
van categorieën met uitleg voor de gemiddelde burger. De fractie constateert dat er geen 
onderbouwing ligt voor het plafond van 100 GWh. Andere punten waar de fractie anders kijkt naar 
de concept uitgangspunten zijn de verdeling van het percentage zon/wind, het verder kijken dan tot 
2030, landschappelijke inpassing van zonneparken, tijdelijkheid van windmolens in vergunningen, 
en het streven naar 100% lokaal eigendom. De fractie vraagt zich af hoe zoekgebieden worden 
aangewezen. Heldere ruimtelijke ordeningsprincipes en het betrekken van inwoners zijn nodig, 
zodat versnippering tegengegaan wordt maar ook andere gebieden mogelijk in de toekomst alsnog 
aangewezen kunnen worden. De fractie houdt het oordeel in beraad. 

(vervolg op volgende bladzijde)
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6. Uitgangspunten en uitsluitgebieden grootschalige opwek duurzame energie (vervolg)
Het CDA vindt het belangrijk om de ervaringen en lessen uit eerdere plannen voor grootschalige 
opwek van zon en wind gebruiken voor het vervolg. Het gaat met name om meepraten aan de 
voorkant, mogelijkheden voor lokaal eigendom en meedelen in de opbrengst en een goede 
landelijke inpassing. Voor draagvlak voor de energietransitie is het nodig om een open houding te 
houden, in te zetten op participatie en communicatie en de duurzame dorpen goed te ondersteunen 
via uren en/of financiële middelen. De fractie is blij met de voortgang op dit dossier en de zichtbare 
communicatie. Concreet uitgangspunt in het definitieve voorstel moet daarom zijn om in te zetten 
op onderzoek en participatie. De overgebleven gebieden na de uitsluiting van anderen bieden de 
beste kansen voor grootschalige opwek. Daarvoor is het goed om nader te onderzoek te doen en 
om participatie toe te passen. Het CDA neemt het oordeel daarom nog mee terug in de fractie, en 
doet de suggestie om met alle betrokkenen in groepsverband te praten in plaats van als gemeente 
met inwoners alleen over concrete projecten te praten. 

Gemeentebelangen vindt dat we goed op weg zijn, maar dat nog een lange weg te gaan is richting 
2050. In de stukken wordt gefocust op 2030, maar verder kijken is noodzakelijk. De fractie heeft 
goed geluisterd naar bewoners die zich zorgen maken over de ontwikkelingen in hun gebied en die 
aan de voorkant betrokken willen worden. Dit is belangrijk. Er wordt veel verwezen naar de 
Regionale Energiestrategie die volgende week besproken wordt. De fractie houdt het oordeel over 
dit voorstel dan ook in beraad tot ook de RES behandeld is op 14 juni. 

D66 ziet een raadsvoorstel waarin goede participatie van inwoners en ambitie voor de toekomst 
worden uitgesproken. Duurzame energiebronnen zullen net als hoogspanningsmasten zichtbaar 
worden in het landschap. De fractie blijft streven naar 100% lokaal eigendom als uitgangspunt en is 
voorstander van een goede afstemming met buurgemeenten om te komen tot een gebiedskaart. De 
fractie zou dit voorstel graag aan een (digitale) keukentafel met mensen willen bespreken en houdt 
het voorstel daarom nog in beraad. Wel is er een positief-kritische insteek. 

De voorzitter concludeert dat het voorstel als bespreekstuk op de agenda van de raad van 21 juni 
2021 kan worden geplaatst.

7. 1e Bestuursrapportage 2021
Voorstel:
1. De eerste bestuursrapportage 2021, in afwijking van artikel 6 van de Financiële verordening 

gemeente Dalfsen 2020, vast te stellen.
2. Het incidentele nadeel van de eerste bestuursrapportage 2021 vast te stellen op € 539.000 en 

dit bedrag ten laste te brengen van het begrotingssaldo 2021.
3. De begroting 2021 te wijzigen door vaststelling van de 9e begrotingswijziging 2021 conform de 

tabellen in het hoofdstuk Financiële Samenvatting (van het boekwerk / bestand ‘1e 
bestuursrapportage 2021’).

Advies van de commissie
Wethouder Van Leeuwen zegt toe dat het effect van de meicirculaire en de uitkomst van de 
arbitrage over het gemeentelijk budget voor de jeugdzorg met de raad zullen worden gedeeld, 
zodra meer informatie bekend is. Verder zal hij kijken of er naast het niet heffen van 
precariobelasting voor horeca ook mogelijkheden zijn voor winkeliers. Wethouder Schuurman zegt 
toe de raad mee te nemen in het ontwikkeltraject van de Omgevingsdienst. 

Alle fracties kunnen instemmen met het voorstel om de bestuursrapportage vast te stellen. 

Gemeentebelangen heeft begrip voor het afwijken van de normen in de huidige situatie, maar gaat 
er van uit dat er in het nieuwe normaal weer een volledige eerste bestuursrapportage ligt. De fractie 
maakt zich zorgen over het grote personeelsverloop in de organisatie en het uitstel van 
raadsvoorstellen. Daar komt de fractie bij de perspectiefnota op terug. Het incidentele nadeel baart 
zorgen na alle bezuinigingen.

(vervolg op volgende bladzijde)
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7. 1e Bestuursrapportage 2021 (vervolg)
Deze bestuursrapportage voelt als afglijden, vindt het CDA. Keuzes uit het verleden blijken niet 
voldoende, gezien de verschillen ten opzichte van de begroting. De nadelen zitten in de indexering 
van salarissen, het sociaal domein en de onzekerheid over de omgevingsdienst, maar hopelijk 
brengen de meicirculaire en de bijdrage voor de jeugdzorg lucht. De andere manier van werken 
door corona en het personeelsverloop baart de fractie zorgen. Structureel staan we voor nieuwe 
keuzes, waarover bij de perspectiefnota een discussie gevoerd zal worden. 

De ChristenUnie vreest een tekort van 1,5 miljoen ondanks maatregelen en vindt dit zorgelijk. Het 
inzetten van de stelpost sociaal domein lijkt op zijn plek, maar grip blijft van belang. De fractie hoopt 
in de tweede helft van 2021 op een nieuw normaal te komen zonder aanpassingen voor corona. De 
fractie komt bij de perspectiefnota terug op automatisering en efficiency. 

De PvdA heeft begrip voor de afwijkende manier van rapporteren. De fractie ziet tegenvallers en 
erkent dat het moeilijk is grip te krijgen, maar gaat niet mee in het doembeeld. Het effect van de 
meicirculaire en de extra middelen voor de jeugdzorg is positief. Toch moet scherp gekeken worden 
naar beheersing van de jeugdzorg, hier komt de fractie bij de perspectiefnota op terug. Zolang het 
totaalbeeld ontbreekt is het lastig conclusies te trekken richting toekomst. Bij de perspectiefnota 
komt de fractie met bezuinigings- en investeringsvoorstellen. 

De VVD roept het college op het tekort niet voor lief te nemen en op zoek te gaan naar 
mogelijkheden het tekort te verkleinen. De genomen maatregelen hadden tot een beter resultaat 
moeten leiden. De fractie zal er bij de perspectiefnota verder op terug komen. 

Ook D66 heeft begrip voor de beperktere opzet van de bestuursrapportage, gelet op de oorzaken. 
De fractie gaat er vanuit dat het bestuur, management en personeel aan oplossingen werken en is 
benieuwd naar de financiële middelen uit Den Haag. Dit moet voor zowel financieel als bestuurlijk, 
op de korte en lange termijn perspectief bieden. 

De voorzitter concludeert dat het als akkoordstuk op de agenda van de raad van 21 juni 2021 kan 
worden geplaatst.

8. Haalbaarheid 3 aanvragen 8e verzamelplan buitengebied, recreatie en KGO
Doel:
Een opinie te geven over de haalbaarheid van drie aanvragen voor het 8e verzamelplan 
Buitengebied, gebruikmakende van de verruiming kampeerbeleid en/of met toepassing van de 
Kwaliteitsimpuls Groene Omgeving. 

Advies van de commissie
Het CDA roept in herinnering dat er meer behoefte is aan mogelijkheden voor kleinschalige 
recreatie met rust en ruimte als uitgangspunt. Het is goed te zien dat inwoners hiermee aan de slag 
zijn gegaan in goed overleg geweest met de buurt. Bij toepassing van de kwaliteitsimpuls groene 
omgeving gaat het om maatwerk. Daar horen duidelijke afspraken over de landschappelijke 
inpassing bij. De fractie is positief over verdere uitwerking van deze plannen bij het verzamelplan. 

De ChristenUnie vindt de initiatieven goed inpasbaar en een goede uitwerking van de uitbreiding 
van het kampeerbeleid. De fractie ziet meerwaarde en vindt het aansprekend dat het over de 
gemeente verdeeld is. Er is geen reden dit niet mee te nemen in het verzamelplan. De PvdA sluit 
zich hierbij aan. De VVD vindt het goede voorstellen, er wordt asbest opgeruimd en het toerisme 
krijgt een extra impuls. 

D66 ziet dat het verruimde kampeerbeleid voorziet in een behoefte, dat was de behoefte ook. Alle 
drie de situaties vragen om maatwerk en leveren een plus voor de gemeente. Ook 
Gemeentebelangen begrijpt dat dit wordt voorgelegd voor een eerste indicatie, maar ziet nu geen 
redenen om de plannen niet mee te nemen in het verzamelplan.

De voorzitter concludeert dat de haalbaarheid voldoende is besproken en dat de wethouder verder 
kan met het 8e verzamelplan.
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9. Sluiting
De voorzitter sluit de digitale vergadering om 22.40 uur. 

Aldus vastgesteld door de raadscommissie van de gemeente Dalfsen in zijn openbare vergadering 
van 6 september 2021.

De raadscommissie voornoemd,

de voorzitter, de griffier,  
mw. J. Schiphorst-Kijk in de Vegte drs. J. Leegwater


